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PROTOKÓŁ NR LXVIII/23 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

z dnia 28 grudnia 2023 roku 
 

 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Barbary Laskowskiej. Początek obrad – 

godzina 12.10.     

 

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Andrzej Danecki 

Mariusz Piotrowski 

Zbigniew Rok 

 

  

Spoza grona Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Śląskiego Rafał Porc, Skarbnik Powiatu 

Halina Mackiewicz, Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radcowie prawni: 

Dagmara Kokowska-Smok i Włodzimier Mukamiełow, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych powiatu oraz naczelnicy  wydziałów, biur i samodzielnych referatów 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu i inni, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności.  

 

  

Ad.1.)  

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska. Na podstawie 

listy obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał, a tym samym prawomocność LXVIII sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitała 

radnych, Zarząd Powiatu ze Starostą Gabrielem Dorsem oraz gości, biorących udział  

w posiedzeniu, dziękując im za przybycie. Poinformowała, że transmisja online jest dostępna 

pod adresem: https://posiedzenia.pl/powiatzawiercianski oraz na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu i w Biuletynie Informacji Publicznej.   
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Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.   

 

W związku z koniecznością zachowania ustawowego terminu rozpatrzenia skargi przekazanej 

do Rady Powiatu Zawierciańskiego przez Wojewodę Śląskiego w dniu 15 grudnia celem 

rozpatrzenia zgodnie z właściwością, na wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska złożyła wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad sesji o punkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Starostę Zawierciańskiego”.  W uzasadnieniu 

wniosku poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wypracowała stanowisko  

w sprawie przedmiotowej skargi na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. jednak ze względu na 

ważny interes społeczny na posiedzeniu w dniu 28 grudnia br. zdecydowała o wznowieniu 

postępowania wyjaśniającego ze względu na konieczność doprecyzowania informacji 

dotyczących kwestii podnoszonych w skardze. Projekt uchwały wraz z  uzasadnieniem został 

przekazany radnym przed rozpoczęciem obrad.    

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska ustaliła, że projekt uchwały, o który 

rozszerzony został porządek obrad, rozpatrywany będzie w pkt 19.  W związku  

z wprowadzoną zmianą kolejność pozostałych punktów porządku obrad zmienia się 

odpowiednio.  W celu usprawnienia prowadzenia sesji  porządek obrad po zmianach został 

przekazany radnym w wersji papierowej. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.   

3. Przyjęcie protokołów Nr LXVI/23 z dnia 30 listopada 2023 roku i Nr LXVII/23 z dnia  

7 grudnia 2023 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej 

sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2023 rok.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2023-2029.    

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 

– 2029.    

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 rok.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu 

pracy Rady Powiatu Zawierciańskiego do końca kadencji 2018-2024.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji 

Rady Powiatu Zawierciańskiego do końca kadencji 2018-2024.   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 4 w 

Zawierciu w Zespole Szkół im. Xawerego Dunikowskiego w Zawierciu.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 6 w 

Zawierciu w Zespole Szkół im. Hugona Kołłątaja w Zawierciu.   
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej w 

Porębie w Zespole Szkół w Porębie.   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego 

dla Dorosłych w Porębie w Zespole Szkół w Porębie. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „ Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Zawierciańskiego na lata 2024-2027 z perspektywą do 2031” wraz z „Prognozą 

Oddziaływania na Środowisko dla Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Zawierciańskiego na lata 2024-2027 z perspektywą do 2031”.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

Starostę Zawierciańskiego.    

17. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonych w okresie od września 

do grudnia 2023 roku. 

18. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

19. Interpelacje i zapytania radnych.  

20. Wolne wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokoły z poprzednich sesji zostały przekazane radnym w wersji elektronicznej. Wobec 

brak uwag ze strony radnych w wyniku przeprowadzonych głosowań protokoły Nr LXVI/23  

z dnia 30 listopada 2023 roku i Nr LXVII/23 z dnia 7 grudnia 2023 roku zostały przyjęte 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej sesji 

przedstawił Starosta Gabriel Dors.   

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył posiedzenia w dniach: 30 listopada,  

6 grudnia, 12 grudnia i 19 grudnia br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach:  

– zmian w budżecie powiatu na 2023 r. i zmian w planie finansowym; 

– uchwalenia planu finansowego wydatków do środków Rządowego Funduszu Polski 

Ład – Program Inwestycji Strategicznych, zgromadzonych na wydzielonym rachunku 

dochodów; 

– zmiany uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego wydatków do środków 

otrzymanych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, zgromadzonych na 

wydzielonym rachunku dochodów; 

– przyjęcia na majątek powiatu zawierciańskiego gruntów pod drogami powiatowymi; 

– wyrażenia zgody na likwidację środków trwałych w postaci zużytego sprzętu 

komputerowego będących w użytkowaniu Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu; 

– w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu sali szkoły rodzenia 

znajdującej się na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu w celu przeprowadzenia szkolenia dla pielęgniarek szpitala;  
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– przystąpienia do realizacji i wyznaczenia jednostek powiatu do przygotowania 

wniosków i wystąpień w ramach programu „Wyrównywania różnic między regionami 

III” w 2024 roku; 

– przystąpienia do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 oraz wskazanie Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Zawierciu do jego realizacji a także udzielenia upoważnienia 

Dyrektorowi tej jednostki  do realizacji i reprezentowania powiatu zawierciańskiego  

w zakresie realizacji Programu; 

– uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zawierciu; 

– wprowadzenia zmian do Regulaminu Organizacyjnego Centrum Administracyjnego 

Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Zawierciu. 

 

➢ w drodze decyzji o wygaszeniu i ustanowieniu trwałego zarządu uregulował formę prawną 

władania nieruchomością położoną w Chruszczobrodzie przy ul. Dworcowej 34  przez 

Zespół Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej Nr 2 w Zawierciu i Centrum Administracyjne Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych w Zawierciu. 

 

➢ zapoznał się z informacjami:   

– o dokonanych zmianach między paragrafami w planie finansowym wydatków 

rachunku dochodów własnych jednostek  oświatowych na 2023 rok;  

– o wynikach konsultacji z organizacjami pozarządowymi projektów uchwał Rady 

Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu; 

– na temat zamówień publicznych realizowanych przez Centrum Usług Wspólnych  

w Zawierciu na rzecz jednostek organizacyjnych powiatu zawierciańskiego w 2023 

roku. 

 

➢ wyraził zgodę na: 

– podjęcie współpracy II Liceum Ogólnokształcącego im. Heleny Malczewskiej  

w Zawierciu z Politechniką Śląską; 

– podpisanie przez Zespół Szkół im. gen. Józefa Bema w Zawierciu listu intencyjnego  

z Katowicką Specjalną Strefą Gospodarczą S.A. w związku z zamiarem złożenia 

wniosku o dofinansowanie realizacji Projektu pod tytułem „Szkoła Przyszłości VR”. 

   

Ponadto poinformował, że przedstawiciele Zarządu Powiatu brali udział w następujących   

uroczystościach i wydarzeniach: 

  

− w dniu 7 grudnia br. – w podsumowaniu tegorocznej edycji Ogólnopolskiego Konkursu 

Jakości Prac Scaleniowych połączonym z prezentacją nagrodzonych projektów, które 

odbyło się w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Powiat Zawierciański uzyskał 

wyróżnienie za projekt scalenia gruntów obiektu Rudniki w gminie Włodowice; 

− w dniu 8 grudnia br. – w uroczystościach obchodów Dnia Ratownika i 25 – lecia Grupy 

Jurajskiej GOPR; 

− jak co roku w miesiącu grudniu członkowie Zarządu uczestniczyli w rozlicznych 

spotkaniach  świąteczno – noworocznych, które tradycyjnie były także okazją do 

wymiany poglądów i podsumowań kończącego się roku.  

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 
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Ad.5.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że autopoprawki do 

projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2023 rok oraz w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2029, przyjęte przez Zarząd Powiatu  

w dniu 19 grudnia br. zostały przekazane radnym drogą mailową. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu na 2023 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/649/23  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2023 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.            
 

 

Ad.6.) 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za”, zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 – 2029 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/650/23  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023– 2029 w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.            

 

 

Ad.7.) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że Uchwałą Nr 

4200/VII/184/2023 z dnia 7 grudnia 2023 roku VII Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Zawierciańskiego projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 

2029. Przedmiotowa uchwała, przekazana wszystkim radnym w materiałach sesyjnych, zawiera 

szczegółowe uzasadnienie przyjętego przez Kolegium RIO stanowiska.  

Powyższy projekt uchwały w wersji przekazanej do Regionalnej Izby Obrachunkowej na 

posiedzeniach w miesiącu listopadzie br. uzyskał pozytywne opinie stałych Komisji następującym 

stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy 6 głosach „za”, Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej – jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za”,  Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, czyli przy 2 głosach „za”, Komisji Rozwoju  

i Promocji Powiatu – przy 3 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej – jednogłośnie, czyli przy 3 głosach „za”. 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do przedmiotowego projektu uchwały, omawiana na 

grudniowych posiedzeniach uzyskała pozytywne opinie stałych Komisji następującym stosunkiem 

głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za”,  Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”, Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  
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i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, czyli przy 3 głosach „za”, Komisji Rozwoju i Promocji 

Powiatu – przy 3 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się”, Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”. Przedstawione opinie, 

potwierdzone odpisami Przewodniczących Komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/651/23  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2029 w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 18 głosach „za” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.8.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że VII Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 

br. wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Zawierciańskiego 

projekcie uchwały budżetowej powiatu zawierciańskiego na 2024 rok (Uchwała  

Nr 4200/VII/182/2023) oraz zaopiniował pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na rok przyszły (Uchwała  

Nr 4200/VII/183/2023). Wymienione uchwały, przekazane wszystkim radnym w materiałach 

sesyjnych, zawierają szczegółowe uzasadnienie stanowiska wyrażonego przez Kolegium RIO.   

 

Projekt uchwały w sprawie budżetu powiatu na 2024 rok w wersji przekazanej do Regionalnej 

Izby  Obrachunkowej, na posiedzeniach w miesiącu listopadzie uzyskał pozytywne opinie 

stałych Komisji następującym stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli 

przy 6 głosach „za”, Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej –  jednogłośnie, czyli przy 5 

głosach „za”,  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, czyli 

przy 2 głosach „za”, Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu -  przy 3 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej - jednogłośnie, czyli 

przy 3 głosach „za”. 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do przedmiotowego projektu uchwały, omawiana na 

grudniowych posiedzeniach uzyskała pozytywne opinie stałych Komisji następującym 

stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za”,  Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”, Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, czyli przy 3  głosach „za”,  

Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu – przy 3 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących 

się”, Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za”. Przedstawione opinie, potwierdzone odpisami Przewodniczących Komisji stanowią 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie i panowie radni, szanowni państwo. W 2018 roku zadłużenie 

powiatu z tytułu kredytów pożyczek to było ponad 19 milionów złotych. Teraz wiecie jakie 

jest – 4. W tych 5 latach kadencji spłaciliśmy 15 milionów złotych zobowiązań swoich. 

Jednocześnie w tym budżecie powiatu, który będziemy dzisiaj głosować, są umieszczone 

podwyżki dla pracowników sięgające prawie 17%. Kolejna tak duża podwyżka, w 

tamtym roku pamiętacie też było mniej więcej tyle. Myślę, że ta uchwała budżetowa zawiera  

i inwestycje i jednocześnie sprawy pracownicze, żeby pracowników również docenić, 
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wszystko to, co potrzebne jest do funkcjonowania powiatu. Dlatego proszę o poparcie tej 

uchwały państwa radnych. Dziękuję”. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/652/23  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 rok, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty przy 15 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących się”. 

 

  

Ad.9.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że projekt uchwały 

omawiany w tym punkcie porządku obrad, opracowany zgodnie z § 10 ust. 1 Statutu Powiatu 

Zawierciańskiego, na posiedzeniach w grudniu br. jednogłośnie uzyskał pozytywne opinie 

stałych Komisji działających w Radzie. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/653/23  

w sprawie w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Zawierciańskiego do końca kadencji 2018 – 2024, w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 19 głosach „za”.            

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara  Laskowska poinformowała, że plany pracy Komisji 

na okres do końca kadencji 2018 – 2024 tj. do dnia 30 kwietnia 2024 r. zostały opracowane  

i przyjęte na posiedzeniach w listopadzie br. Zgodnie  z § 52 ust. 1 Statutu Powiatu 

Zawierciańskiego plany pracy Komisji podlegają zatwierdzeniu przez organ stanowiący. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/654/23  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego do 

końca kadencji 2018 – 2024, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.            

 

 

Ad.11.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz przedstawił opinie Komisji do 

projektów uchwał, ujętych w punktach od 11 do 15 porządku obrad. 

Członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. jednogłośnie, czyli przy 5 głosach 

„za” pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał w sprawie zamiaru likwidacji: Szkoły 

Policealnej nr 4 w Zawierciu w Zespole Szkół im. Xawerego Dunikowskiego w Zawierciu, 

Szkoły Policealnej nr 6 w Zawierciu w Zespole Szkół im. Hugona Kołłątaja w Zawierciu, 

Szkoły Policealnej w Porębie w Zespole Szkół w Porębie, Liceum Ogólnokształcącego dla 

Dorosłych w Porębie w Zespole Szkół w Porębie. Decyzja o zamiarze likwidacji wynika  

z braku chętnych rekrutujących się do tych szkół. W Szkole Policealnej nr 4 od momentu 

utworzenia nie udało się przeprowadzić ani jednego skutecznego naboru.  Pozostałe szkoły 

policealne od czasu ukończenia kształcenia przez ostatni rocznik słuchaczy nie modyfikowały 

swojej oferty, a próby naboru, podejmowane w ostatnich latach przez dyrektorów szkół, nie 

przynosiły oczekiwanych efektów. Wskazać należy również na brak chętnych do kształcenia 
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w Liceum Ogólnokształcącym dla Dorosłych, gdzie ostatni skuteczny nabór został 

przyprowadzony 10 lat temu.  Proponowane likwidacje nie spowodują utraty miejsc pracy dla 

nauczycieli, ani konieczności zapewnienia uczniom możliwości kontynuacji kształcenia  

w innej szkole.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/655/23  
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 4 w Zawierciu w Zespole Szkół im. 

Xawerego Dunikowskiego w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.            

 

 

Ad.12.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/656/23  
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 6 w Zawierciu w Zespole Szkół im. 

Hugona Kołłątaja w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.            

 

 

Ad.13.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/657/23  
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej w Porębie w Zespole Szkół w Porębie,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.            

 

 

Ad.14.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/658/23  
w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Porębie  

w Zespole Szkół w Porębie, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 19 głosach „za”.            

 

 

Ad.15.) 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Stanisław Dąbrowa 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 18 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 3 głosach „za” zaopiniowała pozytywnie omawiany projekt uchwały.    

 „Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2024-2027 z 

perspektywą do 2031” wraz z „Prognozą Oddziaływania na Środowisko dla Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2024-2027 z perspektywą do 

2031” opracowany został w celu realizacji polityki ochrony środowiska. Dokument ten 

zawiera analizę stanu środowiska naturalnego na terenie powiatu zawierciańskiego, na 

podstawie której określono cele, kierunki i zadania wynikające z zagrożeń i problemów dla 

poszczególnych składników środowiska tj.: ochrona klimatu i jakości powietrza, w tym 

odnawialne źródła energii, ochrona przed hałasem, ochrona przed polami 

elektromagnetycznymi, gospodarowanie wodami w tym ochrona przed powodzią, gospodarka 
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wodno-ściekowa, ochrona gleb i zasobów naturalnych, gospodarka odpadami i zapobieganie 

powstawaniu odpadów, zasoby przyrodnicze, w tym ochrona lasów, poważne awarie 

przemysłowe, zadania horyzontalne, w tym edukacja ekologiczna. Program został 

opracowany w oparciu o aktualne „Wytyczne do opracowania wojewódzkich, powiatowych  

i gminnych programów ochrony środowiska” sporządzone przez Ministerstwo Środowiska. 

Został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Województwa Śląskiego. W trakcie procedur 

opracowywania Programu została zapewniona możliwość́ udziału społeczeństwa na zasadach 

i w trybie określonym w ustawie o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 

udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko. 

W toku konsultacji nie zostały zgłoszone uwagi do konsultowanego dokumentu. Raport  

z wykonania Programu jest przedkładany organowi stanowiącemu w okresie  

2 – letnim. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/659/23  
w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 

2024-2027 z perspektywą do 2031” wraz z „Prognozą Oddziaływania na Środowisko dla 

Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2024-2027 z 

perspektywą do 2031”, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.             

 

 

Ad.16.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LXVIII/660/23  

w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Starostę Zawierciańskiego, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty przy 19 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”.              

 

 

Ad.17.) 

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonych w okresie od września do 

grudnia 2023 roku przedstawiła Przewodnicząca Komisji Teresa Mucha-Popiel. Zgodnie  

z planem kontroli na 2023 rok w okresie tym zespoły kontrole Komisji Rewizyjnej 

przeprowadziły 2 kontrole planowe. 

W miesiącu wrześniu br. przeprowadzona została kontrola sprawdzająca w zakresie 

wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za I półrocze 2023 roku.  Komisja Rewizyjna 

po zapoznaniu z protokołem z kontroli oraz po wysłuchaniu opinii zespołu kontrolnego, 

wobec braku uwag do objętego kontrolą zakresu, postanowiła nie formułować wniosków 

pokontrolnych.  Komisja stwierdziła, że Zarząd Powiatu Zawierciańskiego jako organ, 

któremu ustawowo przypisane zostały zadania w zakresie wykonania budżetu jednostki, 

prawidłowo gospodarował środkami publicznymi kierując się zasadami celowości, legalności 

i rzetelności w ich wydatkowaniu. Na szczególne wyróżnienie, co wyraźnie podkreślił zespół 

przeprowadzający kontrolę, zasługują działania związane z pozyskaniem środków na 

realizację zadań inwestycyjnych z programów rządowych pozwalających na poprawę stanu 

infrastruktury drogowej przy jak najniższym współfinansowaniu środkami własnymi. 

Racjonalna polityka ekonomiczna i efektywne inwestowanie środków publicznych pozwalają 

na realizację szeregu zadań o dużym znaczeniu dla wspólnoty samorządowej powiatu.   

Utrzymanie tej tendencji w następnym półroczu pozwala przypuszczać, że tegoroczny budżet 
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powiatu zawierciańskiego zostanie wykonany bez zastrzeżeń, zgodnie z przyjętymi przez 

Radę Powiatu ustaleniami. 

W miesiącu listopadzie br. przeprowadzona została kontrola problemowa w Domu Pomocy 

Społecznej w Zawierciu. Kontrola dotyczyła funkcjonowania jednostki w 2023 roku pod 

kątem wykonania dochodów i wydatków. Wobec braku uwag do objętego kontrolą zakresu, 

Komisja Rewizyjna po zakończeniu kontroli postanowiła nie formułować wniosków 

pokontrolnych. W oparciu o wyniki kontroli i stanowisko zespołu kontrolnego Komisja 

stwierdziła, że  jednostka w kontrolowanym okresie racjonalnie gospodarowała środkami 

finansowymi pozostającymi w jej dyspozycji. Wydatki rzeczowe, wykazane w przedłożonym 

w toku kontroli szczegółowym zestawieniu, były zasadne i zostały zrealizowane w sposób 

zamierzony. Ponoszone wydatki mały na celu  zapewnienie prawidłowego funkcjonowania 

placówki i zaspokojenie potrzeb mieszkańców na odpowiednim poziomie. Zdaniem Komisji 

celowość ponoszonych wydatków nie budzi zastrzeżeń. Komisja wysoko oceniła decyzje o 

wykonywaniu większości prac remontowych siłami własnymi, dzięki czemu możliwe jest 

uzyskanie znaczących oszczędności w wydatkach na ten cel. Świadczy to o gospodarności 

osób zarządzających jednostką i dbałości o jej prawidłowe funkcjonowanie.  

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag ze strony radnych.   

 

 

Ad.18.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w dniu 30 listopada br. Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego Departament 

Ochrony Zabytków przekazało informację  o udzieleniu Parafii Rzymskokatolickiej  

pw. św. Jana Chrzciciela i św. Jana Ewangelisty w Pilicy dotacji w wysokości 780.000 

złotych przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. „Pilica, Kościół pw. św. Jana 

Chrzciciela i św. Jana Ewangelisty: wzmocnienie i zabezpieczanie konstrukcji muru 

oporowego - etap II”. Dotację z budżetu Ministerstwa na 2023 rok wysokości 59.999,99 

zł otrzymała również Fundacja Bonera z przeznaczeniem na  pokrycie kosztów prac 

konserwatorskich mających na celu zahamowanie procesu degradacji 14 – wiecznej 

kapliczki położonej nieopodal zamku w Podzamczu. Informacja o tym fakcie wpłynęła w 

dniu 14 grudnia br.  

− w dniu 12 grudnia br.  Urząd Skarbowy w Dąbrowie Górniczej przekazał informacje 

dotyczące analizy oświadczenia majątkowego radnego Mariusza Piotrowskiego za 2022 

rok. Zgodnie z informacją przekazana radnym na poprzedniej sesji oświadczenie 

majątkowe radnego zostało przekazane przez Naczelnika Urzędu Skarbowego  

w Zawierciu do Urzędu Skarbowego w Dąbrowie Górniczej według właściwości 

miejscowej, ustalonej na podstawie posiadanych przez Urząd danych dotyczących 

miejsca zamieszkania radnego; 

− w dniu 15 grudnia br. radna Maria Milejska zwróciła się z pismem o uzupełnienie 

wykazu inwestycji drogowych realizowanych w latach 2019-2022, opracowanego  

i przedłożonego przez Wydział Dróg Powiatowych pismem  z dnia 24 października br. na 

wniosek radnej, złożony na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej  

w dniu 27 września 2023 r.  Pismo został przekazane do wydziału merytorycznego celem 

uzupełnienia informacji o część finansową; 
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− również w dniu 15 grudnia br.  Wojewoda Śląski przekazał skargę na Starostę 

Zawierciańskiego celem rozpatrzenia zgodnie z właściwością.  W sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi Rada Powiatu wypowiedziała w dniu dzisiejszym w punkcie 

17 porządku obrad;  

− w dniu 21 grudnia br.  Przewodniczący Rady Gminy Baboszewo przekazał Uchwałę 

Rady Gminy z dnia 12 grudnia 2023 roku w sprawie wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o 

postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie z prośbą 

o podjęcie uchwały tożsamej; 

− w okresie sprawozdawczym do Biura Rady Powiatu wpłynęły informacje przygotowane 

przez wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu dotyczące tematów 

wiodących posiedzeń stałych Komisji w miesiącu grudniu br. 

− w okresie przedświątecznym korespondencję zdominowały życzenia z okazji Świąt 

Bożego Narodzenia składane przedstawicieli powiatowych służb, inspekcji i straży oraz 

jednostek organizacyjnych powiatu.   

 

 

Ad. 19.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że w dniu 1 grudnia   

br. radny Tadeusz Czop złożył dwie interpelacje dotyczące dróg na terenie gminy Łazy  

w sprawie remontu drogi wojewódzkiej nr 790 na odcinku od skrzyżowania Dąbrowa 

Górnicza – Błędów do Niegowonic oraz w sprawie wykonania projektu przebudowy drogi 

powiatowej Nr 1717 S na odcinku Chruszczobród – Chruszczobród Piaski.   

Odpowiedzi na interpelacje opracowane przez wydział merytoryczny zostały przekazane 

radnemu w terminie ustawowym. Dodatkowo zostały przekazane do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich oraz do Prezydenta Miasta Dąbrowa Górnicza celem zajęcia stanowiska  

w poruszanych w nich sprawach. 

Z treścią interpelacji oraz udzielonych odpowiedzi można zapoznać się  na stronie 

internetowej Starostwa, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń przy 

Biurze Rady Powiatu. 

  

 

Ad. 20.) 

 

Wicestarosta Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„ Pani Przewodnicząca, panie Starosto, szanowni radni. Miałbym tutaj taką przyjemną 

wiadomość. Chciałbym poinformować państwa, że Ministerstwo Spraw Wewnętrznych  

i Administracji wydało pozytywną opinię o nowym naszym zawierciańskim herbie, to 

znaczy herbie powiatu zawierciańskiego. Po długich dyskusjach z Komisją Heraldyczną, 

która przedstawia projekt takiego herbu do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych  

o wydanie decyzji, ta opinia została pozytywnie wydana, a Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych potwierdziło tą decyzję. Także będziemy mieli już herb naprawdę 

zaakceptowany przez odpowiednie władze, a stosowny projekt uchwały Wysokiej 

Radzie będzie przedstawiony na następnej sesji. Dziękuję bardzo”.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 
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„Ponieważ jest to nasze ostatnie spotkanie w tym roku chciałabym życzyć państwu w Nowym 

2024 Roku dużo zdrowia, pomyślności, spokoju i spełnienia marzeń. A wszystkim tym, 

którzy myślą o kontynuowaniu pracy na rzecz społeczności lokalnej powodzenia w 

nadchodzących wyborach samorządowych. Po zakończeniu sesji zapraszam radnych  

i wszystkich gości na krótkie spotkanie noworoczne w sali numer 200”. 

 

  

Ad.21.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu  

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska zamknęła obrady LXVIII sesji Rady 

Powiatu Zawierciańskiego.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.00. 

 

 

Protokół sporządziła:                        Przewodnicząca Rady Powiatu 

/-/ Anna Bryła                  /-/ Barbara Laskowska    

                 


